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Városunk képviselő testülete ülésezik 2015. február 19-én, 14 órától. Az ülés most is nyilvános.
Várhatóan elfogadott költségvetése lesz Hajdúszoboszlónak, mivel az egyeztetések, szakmai
és bizottsági szinten már hetek óta tartanak.

  

 

  

 

      

A költségvetésen kívül megtárgyalja a testület az SzMSz módosítását, az önkormányzati cégek
üzleti tervét, a szilárd hulladékról szóló rendeletet, a szociális és gyermekvédelmi rendelet
módosítását.

  

Most Dr. Sóvágó László polgármester, költségvetéshez beterjesztett szöveges értékelése:

  

BEVÉTELEK

  

Mint minden évben, az idén is igaz a megállapítás, hogy az önkormányzatok anyagi helyzete
romlik, gazdálkodási lehetőségeik szűkülnek, bevételeik csökkennek. Az általános tendencia
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mellett azt is látni kell, hogy Hajdúszoboszló városa továbbra is a kedvezőbb anyagi
körülmények között lévő önkormányzatok közé tartozik, állami és saját bevételei
kiegyensúlyozott gazdálkodást tesznek lehetővé, a visszalépés elsősorban a fejlesztésekre
szánható pénzek évről-évre történő csökkenésében mutatkozik meg. A város működtetésének
2015. évi feltételei adottak, sőt fejlesztésre is jutnak, saját erőből, hitel vagy egyéb források
igénybevétele nélkül.

  

Az állami támogatások és az átengedett központi adók mértéke kevéssel csökkent. A fő gondot
nem is ez jelenti, hanem az, hogy a jól gazdálkodásunkért járó 200 millió forint fedezete az
állami költségvetésben, ebben az esztendőben sincs biztosítva, holott erre többször ígéretet
kaptunk. Nehezíti a helyzetet, hogy a Magyar Államkincstár határozatával kötelezett bennünket
mintegy 160 millió forint visszafizetésére, amelyet szennyvízcsatorna-társulati hitel átvállalása
címén kaptunk. Sajnálatos, hogy mindkét, a város szempontjából jelentős bevételek
elmaradására kormányzati magyarázatot nem kaptunk, inkább a halogatás, hitegetés a
jellemző.

  

A költségvetés összbevétele mintegy 5 %-kal csökkent, amelyet az önkormányzati feladatok
elvétele önmagában nem magyaráz. A már említett állami támogatáson túl az önkormányzat
bevételeinek legjelentősebb tételét a helyi adók alkotják. Bár adóemelést semmilyen területen
nem terveztünk, a költségvetés tervezete mintegy 1,7 %-os emelkedéssel számol.

  

Az 1. sz. mellékletből jól látható, hogy a város költségvetése egyensúlyban tartásának
legfontosabb tétele az előző évek pénzmaradványa, amely nem egyéb, mint jó gazdálkodásunk
bizonyítéka. A vagyonhasznosítás bevételei is évek óta csökkennek, hisz a város további
jelentősebb értékű vagyontárgyak értékesítését nem tervezi.

  

KIADÁSOK

  

Az önállóan gazdálkodó intézmények kiadásaira a javaslat mintegy 60 millió forinttal
kevesebbet szán. Ugyanakkor a 8/a. táblázatból látható, hogy a Kovács Máté Művelődési
Központ és Könyvtár átépítése a működtetési költségére is jelentős hatással van, ennek
emelkedése meghaladja a 33 millió forintot.
A legfontosabb városüzemeltetési feladatokra a javaslat az elmúlt évivel egyező összegeket
szán. Örvendetes, hogy a közvilágítási költségek csökkennek, továbbra is mintegy 50 millió
forint fordítható belterületi útjaink fenntartására. A javaslat továbbra is kiemelt feladatként kezeli
a köztisztasági és parkfenntartási feladatokat. Továbbra is igen jelentős a hulladékszállítás
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önkormányzati támogatása, jut pénz Hajdúszoboszló Építési Szabályzatának felülvizsgálatára.
Viszonylag jelentősebb tétel a szökőkutak felújítása, karbantartása.

  

A szociálpolitikai feladatok túlnyomó részét az állam a járási hivatalhoz tette át. E lépés
megindokolható, de az már aligha, hogy az itt maradt feladatok ellátásához az eddigieknél jóval
kevesebb pénzt biztosított, így a rendszer azonos szintű fenntartása is több 10 millió forintos
saját erőt követel.

  

A 12. sz. melléklet tartalmazza "Külön keretek" címszó alatt a bizottsági hatáskörökben lévő
pénzek elosztását. A Turisztikai Bizottság rendelkezésére álló célkeret évről-évre dinamikusan
emelkedik, amelyet indokol az üdülőhelyek közötti éles verseny, a városmarketing
színvonalának erősítése. A városi sport és kulturális keretek az elmúlt évihez hasonlóan
alakulnak. Az egészségügy területén hozott kormányzati intézkedések következtében a
Járóbeteg-Ellátó Centrum laborjának működése az ellehetetlenülés határára került. Bár nem
önkormányzati feladat, de ennek javítására, a lakossági elvárások teljesítésére a javaslat 10
millió forintot szán.

  

A "Beruházások" táblázatban feltüntetett összegek jelentős része a már lényegében
folyamatban lévő beruházások fedezete. A költségvetés útépítésre (felújításra) 325 millió, míg
járdaépítésre 40 millió forintot szán. Az Arany János utca - Fürdő utca közötti kerékpárút
megépítése 45 millió, míg az óvodák előtti parkolók rendbetétele 25 millió forintot követel. Eddig
nem látott magas összeg, 30 millió forint áll rendelkezésre játszóterek felújítására, megépülhet
az extrém sportpálya. A volt kertészet területét értékesítésre kell előkészíteni, amelynek
fedezetét tartalmazza a költségvetés.

  

Összefoglalva: Hajdúszoboszló város 2015. évi működtetésének anyagi feltételei biztosítottak,
az igényektől ugyan távolálló, de a lehetőségekkel összhangban lévő fejlesztések pénzügyi
feltételei adottak.

  

Hajdúszoboszló, 2015. február 11.

  

/:Dr. Sóvágó László:/
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Szoboszlói Színes–  Buzási László
A helyi hírek forrása mi vagyunk! – Minden jog fenntartva
www.szoboszloihirek.hu
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